
MOCIÓ PER UN SERVEI DE RODALIES DIGNE

A principis del mes de gener la Ministra de Transports de l’Estat Espanyol, Raquel 

Sànchez, va visitar València per tal de presentar un pla de xoc per tal de pal·liar les 

greus deficiències del servei de rodalies al País Valencià.

Retards i cancel·lacions han esdevingut un mal de cap diari en la vida quotidiana 

de molts usuaris.  La degradació del servei, de fet, ha provocat la fugida de molts 

clients. Les xifres aportades pel mateix ministeri són eloqüents: en el període que 

va  entre  2006 i  2019,  aquest  sistema de  transport  ha  perdut  el  36% dels 

passatgers.  La mateixa ministra del ram va admetre que les valencianes i els 

valencians  no  tenim  un  servei  que  done  solució  a  les  nostres  necessitats  de 

mobilitats més quotidianes. Així mateix també va evidenciar falta d'acció i d'inversió 

històriques.

Les xifres sobre inversió per territori, de fet, evidencien que la inversió en la xarxa 

de rodalia del País Valencià no ha estat entre les prioritats del govern. Almenys així 

ho certifica l’AIREF en un estudi on analitza la inversió de les infraestructures a 

l’Estat  Espanyol.  En ell  aquest  organisme públic  certifica que en la inversió en 

transport  per  rodalia,  els successius governs sols han prioritzat el  nucli  de 

Madrid.  Per  tant,  els  usuaris  i  usuàries  som les  víctimes  d'un  servei  que 

pateix un problema estructural d'infrainversió i mala gestió.

Però el pla que hi  va presentar el  Ministeri  de Transports no convenç als i  les 

usuàries del País Valencià. Substitució de trajectes amb tren per autobusos, més 

personal per tal d’informar de les cancel·lacions i contractació de personal sense 

data fixa ni nombre de contractacions. A aquestos anuncis s’ha de sumar que no 

s’especificaren  mesures de vigilància i manteniment en punts estratègics per tal 

d’intentar evitar esdeveniments com l’últim ocorregut a Massalfassar. 
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En definitiva, el què necessiten les persones usuàries  és que s’acabe amb les 

cancel·lacions i els retard, que és el que perjudica  la nostra  vida diària. 

Per tot l’exposat, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Pedreguer l’adopció dels 
següents acords: 

PRIMER.-  Instar  al  govern  de  l’Estat  a  que  presente  un  pla  de  xoc  amb 
finançament suficient per a la millora de tota la xarxa de rodalies del País Valencià, 
amb  especial  èmfasi  en  aquelles  línies  encara  sense  electrificar  i  en  les  que 
arrastren  una  desinversió  històrica,  i  ampliant-la  en  aquelles  zones  on  siga 
necessari.

SEGON.- Instar al govern de l’Estat a que redacte el projecte del tren de la costa 
entre Gandia i la Marina Alta per a accelerar la seua execució atenent al traçat A.

TERCER.- Instar al govern de l’Estat a accelerar els treballs d’execució de tots els 
trams del  Corredor Mediterrani  per  a complir  tots  els  compromisos adquirits  en 
quant a la seua posada en marxa abans de l’any 2025.

QUART.-  Donar  trasllat  dels  presents  acords  al  govern  de  l’Estat  i  als  grups 
parlamentaris del Congrés i del Senat.
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